
 

 

 

Број/Broj: 03/1-50-1-7-48/09 

Сарајево/Sarajevo, 9. 3. 2010.  

 

 

 

 

Z A P I S N I K 

48. sjednice Zajedničkog povjerenstva za obranu i sigurnost BiH 

Parlamentarne skupštine BiH, 

održane 9. 3. 2010., u vremenu od 10.00 do 12.30 sati  

    

Sjednici su nazočili sljedeći članovi Zajedničkog povjerenstva: Branko Zrno, Šefik 

Džaferović, Slobodan Šaraba, Vinko Zorić, Drago Kalabić, Ivo Miro Jović, Selim Bešlagić, 

Hazim Rančić i Adem Huskić. 

Sjednici opravdano nisu bili nazočni članovi Zajedničkog povjerenstva: Mirko Okolić, 

Dušanka Majkić i Sulejman Tihić. 

Sjednici su bili nazočni i gosti, predstavnici medija i Tajništva Parlamentarne skupštine BiH: 

- Sefer Halilović, zastupnik u Zastupničkom domu Parlamentarne skupštine BiH, 

- Marina Pendeš, zamjenica ministra obrane BiH, 

- Mate Miletić, Odbor za žalbe graĎana Parlamentarne skupštine BiH, 

- Zoran Jovanović, Ured predsjedatelja Vijeća ministara BiH, 

- Fatima Miletić i Simonetta Silvestri, EUPM, 

- Jasna Dragičević, Misija OESS-a u BiH, 

- Nedim Hogić, USAID PSP u BiH, 

- predstavnici sredstava informiranja, 

- Aida Kreho i Alma Salkić Mijić, Zakonodavno-pravni sektor PSBiH, 

- Medina Delalić, Sektor za odnose s javnošću PSBiH, 

- Dragica Hinić, tajnica, i Jovica Katić, stručni suradnik u Zajedničkom 

povjerenstvu za obranu i sigurnost BiH. 

 

Sjednicom je predsjedao Branko Zrno, predsjedatelj Zajedničkog povjerenstva za obranu i 

sigurnost BiH. Upoznao je članove Povjerenstva s dnevnim redom predviĎenim za ovu 

sjednicu i predložio da se u okviru tekućih pitanja, kao posljednja točka, razmatra poziv 

Misije OESS-a za bilateralni posjet članova Zajedničkog povjerenstva institucijama vlasti 

Republike Rumunjske. Članovi Povjerenstva prihvatili su ovu dopunu, te je za 48. sjednicu 

Zajedničkog povjerenstva za obranu i sigurnost BiH konstatiran sljedeći 

 



 

DNEVNI RED 

1. Verificiranje Zapisnika 47. sjednice Zajedničkog povjerenstva; 

2. Razmatranje Prijedloga zakona o izmjenama i dopunama Zakona o službi u Oružanim 

snagama BiH - prva faza u povjerenstvu (predlagatelj: zastupnik Sefer Halilović);   

3. Davanje mišljenja o Inicijativi zastupnika Sefera Halilovića za dostavljanje cjelovite 

informacije o stanju pripadnika Oružanih snaga BiH kojima u 2010. godini ističe 

ugovor i prijedloga rješenja za ove pripadnike; 

4. Izvješće o radu Odbora za žalbe graĎana na rad policijskih službenika BiH za 

razdoblje rujan-prosinac 2009. godine (predlagatelj: Odbor za žalbe graĎana);  

5. Razmatranje Informacije o sankcioniranju počinitelja verbalnih i fizičkih nasrtaja na 

novinare u BiH i prijedlog mjera (podnositelj: Ministarstvo sigurnosti BiH);  

6. Ponovno razmatranje Izvješća o radu Državne agencije za istrage i zaštitu (SIPA) za 

devet mjeseci 2009. s očitovanjem, sukladno smjernicama sa 69. sjednice 

Zastupničkog doma PSBiH (podnositelj: Državna agencija za istrage i zaštitu); 

7. Informacija o realiziranju biletaralnih razgovora iz područja obrane izmeĎu 

izaslanstva Ministarstva obrane BiH i Ministarstva obrane SAD-a (podnositelj: 

Ministarstvo obrane BiH); 

8. Tekuća pitanja: 

a) Ponovno razmatranje Izvješća o sudjelovanju na regionalnoj konferenciji o temi 

„Jačanje sigurnosne suradnje za što skorije pristupanje zemalja jugoistočne 

Europe Europskoj uniji, Tirana, 7. i 8. 12. 2009., 

b) Informacija o održanoj Drugoj konferenciji o temi „Aktualno stanje sigurnosti u 

BiH“, 17. i 18. 12. 2009., Banja Luka, 

c) Poziv za sudjelovanje jednog predstavnika Zajedničkog povjerenstva u „Mil to 

Mil“ BiH-10130 Programu veterana (FAM), 7.-13. 3. 2010., Washington, 

d) Poziv za sudjelovanje u radu seminara o sigurnosnoj politici, 16. i 17. 3. 2010., 

Sarajevo, 

e) Poziv za sudjelovanje na STARLINK-u, tečaju o reformi sigurnosnog sustava, 

RACVIAC - Zagreb, 22.-25. 3. 2010., 

f) Informacija o pozivu Misije OESS-a za bilateralni posjet članova Zajedničkog 

povjerenstva institucijama vlasti Republike Rumunjske. 

 

Ad-1. Verificiranje Zapisnika 47. sjednice Zajedničkog povjerenstva 

Kako nije bio primjedaba na predloženi tekst, Zajedničko povjerenstvo jednoglasno je, sa 

sedam glasova „za“, usvojilo Zapisnik 47. sjednice Zajedničkog povjerenstva. 

 

Ad-2. Razmatranje Prijedloga zakona o izmjenama i dopunama Zakona o službi u  

           Oružanim snagama BiH - prva faza u povjerenstvu (predlagatelj: zastupnik Sefer 

           Halilović) 

 

Branko Zrno istaknuo je da se Prijedog zakona razmatra po skraćenom postupku, nakon 

čega je riječ dao predlagatelju Zakona. 



 

Sefer Halilović rekao je da je cilj izmjena i dopuna Zakona pronalaženje zakonskog rješenja 

za zbrinjavanje pripadnika Oružanih snaga BiH koji su u profesionalnoj vojnoj službi 

posljednjih skoro 20 godina, a nisu blizu ostvarivanja uvjeta za umirovljenje. Ocijenio je da 

će se spomenuta kategorija osoba koje su njime obuhvaćene teško snaći u civilnom životu 

nakon toliko godina profesionalne vojne službe. Stoga su predložene izmjene i dopune 

Zakona jedan od načina na koji se ovo pitanje može riješiti, te očekuje daljnje poboljšanje 

predloženog teksta u amandmanskoj fazi. 

Branko Zrno bio je mišljenja da je riječ o iznimno složenom problemu, jer je Prijedlog 

zakona podnesen u vrijeme kada je proces tranzicije unutar OSBiH već započeo i već su 

poznati njegovi prvi učinci. Napomenuo je da je Zajedničko povjerenstvo za obranu i 

sigurnost BiH prije otprilike godinu dana pokušavalo na neki način ozakoniti zbrinjavanje 

pripadnika OSBiH, no, nažalost, na taj proces nije uspjelo bitno utjecati. 

Hazim Rančić zamolio je zamjenicu ministra obrane BiH za odgovor na pitanje koliko je 

vojnika otpušteno, koliko ih je iz časničkih činova premješteno u dočasničke, te o kojem se 

Trust fondu radi kada je ovaj proces u pitanju? 

Adem Huskić ocijenio je ovo pitanje iznimno važnim i rekao kako se i Povjerenstvo zajedno 

s Ministarstvom obrane BiH već dulje vremena bavi njime, nastojeći pri tome predložiti 

najbolja rješenja za što veći broj ovih osoba. Stoga je konstatirao da je najbolje uraditi ono 

što Ministarstvo obrane BiH predlaže i zaključio kako bi bilo dobro pričekati današnju 

odluku Vijeća ministara BiH o ovome pitanju. 

Selim Bešlagić upitao je zamjenicu ministra obrane BiH kako bi pozitivno očitovanje 

Povjerenstva o ovom Zakonu utjecalo na buduće dobivanje Akcijskog plana za članstvo 

(MAP) u NATO-u? 

Slobodan Šaraba upitao je kakav je stav Ministarstva obrane o Prijedlogu zakona? 

Ivu Miru Jovića zanimalo je ima li u ovome trenutku unutar Ministarstva obrane BiH 

dočasnika u dobi od 45 godina i ako ima, može li se tim osobama omogućiti nesmetan 

odlazak u mirovinu? Sugerirao je da se od predviĎenog otpusta spase prije svega stariji ljudi, 

u dobi od 42, 43 ili 44 godine. 

Marina Pendeš, zamjenica ministra obrane BiH, odgovarajući na pitanja postavljena u 

raspravi najprije je podsjetila na popunjenost Oružanih snaga BiH, kao i na činjenicu da je 

Ministarstvo obrane BiH prošle godine raspisalo natječaj za popunu već ranije upražnjenih 

mjesta na pozicijama vojnika, te da su novi vojnici primljeni početkom ove godine. 

Ministarstvo obrane u nekoliko je navrata, kroz parlamentarnu proceduru, predlagalo načine 

za rješavanje i zbrinjavanje pripadnika OSBiH koji sukladno postojećem Zakonu ne mogu 

produljiti svoje ugovore o profesionalnoj vojnoj službi. Glede usvojenih i odobrenih planova, 

čija je intencija bila jasna - zbrinjavanje ljudi, navela je da je za odreĎena deficitarna 

zanimanja, poput deminera, vojnih policajaca ili kuhara, već u tijeku produljenje ugovora, a 

radi same operativnosti OSBiH. Jednom broju vojnika koji su bili rasporeĎeni u taj čin prije 

tri godine zbog neispunjenja uvjeta, prvenstveno stjecanja IV. stupnja stručne spreme, a koji 

su taj stupanj stekli u meĎuvremenu, vraćeni su dočasnički činovi koje su prije toga imali. Do 

kraja godine Ministarstvo obrane računa da će, u skadu s ranije usvojenim planom, otpustiti 

2.200 ljudi. Komentirala je članke 101. i 102. Zakona o službi u OSBiH, na koje se 

predlagatelj izmjena i dopuna ovoga Zakona poziva, kao i članak 183. Zakona koji se odnosi 

na stjecanje uvjeta za mirovinu profesionalnih vojnih osoba, navodeći da je ovim člankom 



 

propisano 55 godina starosti kao uvjet za umirovljenje. To je veliki problem sa stajališta 

profesionalizma OSBiH za sve ljude u dobi od oko 40 godina, a  kojima je za umirovljenje 

potrebno još 15 godina. Nadalje je kazala da BiH nema financijskih sredstava, te osobno 

smatra da ako netko podržava rješenje kojim će ovi ljudi ostati do ostvarivanja uvjeta za 

mirovinu, time namjerno želi urušiti sustav. Potom je članove Zajedničkog povjerenstva 

upoznala sa sadržajem Mišljenja Ministarstva obrane BiH o Prijedlogu zakona o izmjenama i 

dopunama Zakona o službi u OSBiH, što ga je dostavilo Vijeću ministara BiH na usvajanje. 

Kazala je kako je iz dijelova rasprave stekla dojam da u Ministarstvu obrane rade 

neodgovorni ljudi koje nije briga za sudbinu ovih vojnika, demantirajući to argumentom da 

Ministarstvo već šest godina pokušava naći pravo rješenje, i to u suradnji s entitetskim 

vladama. Na kraju je rekla kako je Ministarstvo obrane predložilo Vijeću ministara BiH da ne 

podrži predložene izmjene i dopune Zakona o službi u Oružanim snagama BiH. 

Sefer Halilović u završnome dijelu rasprave rekao je kako je njegova namjera bila da se o 

ovome pitanju raspravlja u PSBiH, kako bi se s njim upoznao veći broj parlamentaraca i kako 

bi se pronašlo svima prihvatljivo rješenje. Prijedlog izmjena i dopuna ovoga Zakona nije 

ocijenio smetnjom putu BiH k NATO-u, zaključivši da se PSBiH po svojoj poziciji nalazi 

iznad Vijeća ministara, te prvenstveno ona treba donijeti odluku o ovome pitanju. 

Branko Zrno suglasio se s izlaganjem Adema Huskića i istaknuo kako je normalno da 

Zajedničko povjerenstvo sačeka mišljenje Vijeća ministara BiH o ovome pitanju, a naročito 

zbog činjenice da je 1. 3. 2010. već otpuštena prva grupa vojnika a sljedeći se otpust očekuje 

tek 19. 6. 2010. Stoga je predložio Zajedničkom povjerenstvu da od Kolegija Zastupničkog 

doma PSBiH zatraži produljenje roka za dostavljanje mišljenja o ovome Zakonu do dostave 

mišljenja Vijeća ministara BiH, i da se tek po dobivenom mišljenju očituje po njemu.  

Potom se Zajedničko povjerenstvo izjasnilo o prijedlogu Branka Zrne. Sa sedam glasova 

„za“, bez glasova „protiv“ i dva glasa „suzdržan“, uz dovoljnu jednostavnu većinu, ali bez 

glasova „za“ članova iz srpskoga naroda, Povjerenstvo nije podržalo prijedlog Branka Zrne. 

Kako navedeni prijedlog nije usvojen, Povjerenstvo se sukladno poslovničkoj proceduri 

izjasnilo o Prijedlogu zakona u prvom čitanju. 

 

Sa šest glasova „za“, dva glasa „protiv“ i jednim glasom „suzdržan“, uz dovoljnu jednostavnu 

većinu, ali bez glasova „za“ članova iz srpskoga naroda, Zajedničko povjerenstvo nije 

podržalo načela Prijedloga zakona o izmjenama i dopunama Zakona o službi u Oružanim 

snagama BiH, te je u daljnju parlamentarnu proceduru uputilo negativno mišljenje s 

obrazloženjem. 

 

Ad- 3. Davanje mišljenja o Inicijativi zastupnika Sefera Halilovića za dostavljanje 

           cjelovite informacije  o  stanju  pripadnika Oružanih snaga BiH kojima u  

           2010. godini ističe ugovor i prijedlogu rješenja za ove pripadnike 

 

Branko Zrno rekao je da Zajedničko povjerenstvo ne traži od Ministarstva obrane BiH 

posebnu informaciju o stanju pripadnika OSBiH kojima u 2010. godini ističe profesionalni 

ugovor, s obzirom na to da ih redovito dobiva svakoga mjeseca.  

Sefer Halilović kazao je da bi PSBiH trebala dobiti cjelovitu informaciju o ovome pitanju, 

kako bi se Zastupnički dom o njoj mogao na pravilan način izjasniti. 



 

Branko Zrno je, zaključujući raspravu, predložio Povjerenstvu da podrži Inicijativu uz 

korekciju prijedloga Sefera Halilovića tako da glasi: „Zastupnički dom Parlamentarne 

skupštine BiH zahtijeva od Vijeća ministara BiH da dostavi cjelovitu informaciju o stanju 

pripadnika Oružanih snaga BiH kojima u 2010. ističe ugovor i predloži rješenja ovoga 

pitanja, kako bi se na sljedećoj sjednici Doma obavila rasprava o ovom važnom pitanju i 

donijele odluke“, te predloži Zastupničkom domu da prihvati navedeni preformulirani tekst 

Inicijative i po dostavljanju cjelovite informacije obavi raspravu. 

 

Članovi Povjerenstva su jednoglasno, s devet glasova „za“, prihvatili prijedlog Branka Zrne. 

 

 

Ad-4. Izvješće o radu Odbora za žalbe građana na rad policijskih službenika BiH za 

           razdoblje rujan-prosinac 2009. godine (predlagatelj: Odbor za žalbe građana) 

 

Kako o ovom materijalu nije voĎena posebna rasprava, predsjedatelj je pozvao članove 

Povjerenstva da se izjasne o Izvješću. 

 

Članovi Zajedničkog povjerenstva su jednoglasno, s devet glasova „za“, usvojili Izvješće o 

radu Odbora za žalbe graĎana na rad policijskih službenika BiH za razdoblje rujan-prosinac 

2009. godine. 

 

 

Ad-5. Razmatranje Informacije o sankcioniranju počinitelja verbalnih i fizičkih 

nasrtaja na novinare u BiH i prijedlog mjera (podnositelj: Ministarstvo sigurnosti BiH) 

 

Selim Bešlagić istaknuo je da je u pitanju inicijativa koju je podnio njegov kolega iz Kluba 

zastupnika SDP-a BiH, te da je u konzultaciji s njim došao do zaključka kako se radi i o 

nepotpunoj informaciji, jer ne sadrži potpune podatke o počiniteljima. 

Vinko Zorić kazao je da se informacija prima k znanju, a prijedlog mjera koji proizilazi iz 

nje treba biti usklaĎen sa zakonskim odredbama. Podsjetio je da Povjerenstvo od Ministarstva 

sigurnosti redovito dobiva informacije o stanju sigurnosti u BiH, zaključivši da novinare ne bi 

trebalo izdvajati kao posebnu kategoriju koja bi trebala biti obraĎena posebnom 

informacijom. Ukoliko napadi navedeni u Informaciji imaju tendenciju smanjenja, mišljenja 

je da institucije sigurnosti onda dobro rade svoj posao. Još je rekao da osuĎuje sve osobe koje 

verbalno i fizički napadaju novinare, ali osuĎuje i postupke novinara koji verbalno napadaju 

graĎane BiH kao i parlamentarce nazivajući ih pogrdnim nazivima. 

Drago Kalabić rekao je da neće  podržati Informaciju kao izraz prosvjeda, iako se ona 

sukladno  poslovničkim odredbama ne usvaja nego samo prima k znanju. Sigurno je da nitko 

neće podržati nasrtaje na novinare, ali je suglasan i s konstatacijom g. Zorića da ih ne treba 

izdvajati od ostalih kategorija osoba koje rade svoj posao. Za razlog nepodržavanja  

Informacije naveo je da su se odreĎeni mediji vratili u devedesete godine prošloga stoljeća i 

stali u službu podjele društva, govoreći uvrjedljivo, jezikom mržnje, konstatirajući da oni 

time nanose golemu štetu društvu od koje se ono neće lako oporaviti. Takvim nastupom oni 

ne doprinose ničem dobrom, ne podižu društvene standarde i vraćaju nas u vrijeme koje se ne 



 

smije ponoviti. Stoga je zaključio da, ako neke njegove kolege to moraju, on ne mora šutjeti 

te javno govori o medijskom teroru pojedinih medijskih kuća. 

Hazim Rančić rekao je kako je neosporno da svi graĎani BiH trebaju uživati svaku vrstu 

sigurnosti. Osvrnuo se na zaključke što ih je usvojio Zastupnički dom PSBiH i analizirao  

Informaciju o počinjenim kaznenim djelima, prekršajima, kao i podnesenim kaznenim i 

prekršajnim prijavama od strane policijskih tijela. Naglasio je da su pojačane mjere 

osiguranja novinara kojima je ugrožena sigurnost. Zaključio je da je, na temelju zaključaka 

usvojenih u Zastupničkom domu PSBiH, Informacija prihvatljiva te da se o njoj, prema 

potrebi, eventualno može voditi šira rasprava u domovima PSBiH.  

Slobodan Šaraba kazao je da Povjerenstvo danas razmatra Informaciju kojom treba osuditi 

napade na novinare, ne upuštajući se pri tome u ureĎivačku politiku pojedinih medija. 

Informaciju je ocijenio korektnom, ali je prijedlog mjera nazvao lošim, jer nije naveden 

konkretan prijedlog mjera nego je samo uopćeno napisan. Stoga je predložio od Ministarstva 

sigurnosti BiH zahtijevati izradu konkretnog, preciznog prijedloga mjera.  

Šefik Džaferović rekao je kako pitanje medijske slobode i ureĎivačke politike treba izdvojiti 

od verbalnih i fizičkih napada na novinare, naglasivši da nema tog postupka novinara koji 

može opravdati bilo kakav verbalni ili fizički napad na njega. Suglasio se s izlaganjem 

Slobodana Šarabe i predložio Povjerenstvu da primi k znanju Informaciju, osudi svaki 

verbalni i fizički napad na novinare, a od Ministarstva sigurnosti zatraži konkretan prijedlog 

mjera.  

Drago Kalabić, replicirajući na navode g. Džaferovića o nužnosti medijske slobode i 

ureĎivačke politike, zaključio je da, ako se mediji u većini emisija o političarima očituju kao 

o kriminalcima i lopovima, onda je u cjelokupan posao potrebno uključiti i Tužiteljstvo BiH 

te nadležne sudove. Ocijenio je da dio novinara ulazi u sigurnosni rizik ove zemlje rabeći 

termine kao što su „fašist“, „zlikovac“ ili „bandit“, naglašavajući svoje duboko neslaganje s 

takvim načinom izvještavanja.  

Ivo Miro Jović ocijenio je kako se ovo pitanje odnosi neposredno na domenu ljudskih prava, 

te se stoga Zajedničko povjerenstvo za ljudska prava, prava djeteta, mlade, useljeništvo, 

izbjeglice, azil i etiku prevashodno treba baviti ovim problemom. Sigurnost ljudi u BiH 

nužno treba biti predmetom rada ovoga Povjerenstva, ali izdvajanje samo ovoga segmenta 

spada u domenu zaštite ljudskih prava. Složio se s izlaganjima svojih prethodnika, ocjenjujući 

u negativnom kontekstu rad pojedinih medijskih kuća. Zaključio je da u BiH postoje mediji 

koji su svojim lažnim i huškačkim izvještavanjima nanijeli više zla nego sam rat. 

Šefik Džaferović je u svojoj replici rekao da Povjerenstvo danas raspravlja o verbalnim 

napadima i prijetnjama fizičkim napadima na novinare, osuĎujući ih kao nedopustive i 

navodeći da ništa ne može opravdati bilo kakve prijetnje i fizičke napade, koji prvenstveno 

jesu pitanje sigurnosti svih graĎana BiH. 

Branko Zrno je, zaključujući raspravu, kazao da se tijekom rasprave izišlo iz okvira dane 

teme, suglasivši se s navodima iz rasprave da se ovo pitanje izravno tiče ljudskih prava. 

Predložio je Povjerenstvu da primi k znanju Informaciju i uputi je u daljnju parlamentarnu 

proceduru s prijedlogom Zastupničkom domu PSBiH da je primi k znanju, uz zaključak 

kojim Dom zahtijeva od Ministarstva sigurnosti BiH da izradi konkretan i precizan prijedlog 

mjera, s obzirom da je dani prijedlog mjera uopćen i neprecizan. 

 



 

Potom je Zajedničko povjerenstvo jednoglasno, s osam glasova „za“, prihvatilo prijedlog 

Branka Zrne. 

 

Ad-6.  Ponovno razmatranje Izvješća o radu Državne agencije za istrage i zaštitu 

          (SIPA) za devet mjeseci 2009. s očitovanjem, sukladno smjernicama sa 69. 

          sjednice Zastupničkog doma PSBiH (podnositelj: Državna agencija za istrage 

          i zaštitu) 

 

Branko Zrno izvijestio je nazočne da Povjerenstvo dvoji glede poslovničke procedure, 

budući da SIPA nije dostavila dopunjeno Izvješće koje je Povjerenstvo zatražilo na 

prethodnoj sjednici. Stoga nema osnove za otvaranje nove rasprave. Iz tih je razloga 

predložio odgodu ove točke dnevnoga za iduću sjednicu Povjerenstva, kako se ne bi kršile 

odredbe Poslovnika kao ni usvojeni zaključci Povjerenstva, a da SIPA u meĎuvremenu, u što 

kraćem roku – ne duljem od 10 dana – Povjerenstvu dostavi dopunjeno Izvješće, uz obveznu 

nazočnost ravnatelja SIPA-e sljedećoj sjednici, kako bi se na njoj obavila rasprava i predložili 

odgovarajući koraci. 

Mirko Lujić, ravnatelj SIPA-e, rekao je da Izvješće o radu SIPA-e za 2009. godinu,  

sukladno internim aktima SIPA-e, trenutačno razmatra Odbor za unutarnju politiku SIPA-e, 

te će Izvješće nakon toga biti proslijeĎeno Vijeću ministara BiH na razmatranje i usvajanje. 

 

Nakon toga je Zajedničko povjerenstvo jednoglasno, s osam glasova „za“, prihvatilo 

zaključak Branka Zrne, čime je rasprava o ovoj točki odgoĎena za iduću sjednicu 

Povjerenstva. 

 

Ad-7. Informacija o realiziranju biletaralnih razgovora iz područja obrane između 

         izaslanstva Ministarstva obrane BiH i Ministarstva obrane SAD-a (podnositelj: 

          Ministarstvo obrane BiH) 

 

Zajedničko povjerenstvo primilo je k znanju Informaciju o realiziranju biletaralnih razgovora 

iz područja obrane izmeĎu izaslanstva Ministarstva obrane BiH i Ministarstva obrane SAD-a. 

 

Ad-8. Tekuća pitanja: 

 

a) Ponovno razmatranje Izvješća o sudjelovanju na regionalnoj konferenciji o 

temi „Jačanje sigurnosne suradnje za što skorije pristupanje zemalja 

jugoistočne Europe Europskoj uniji, Tirana, 7. i 8. 12. 2009. 

 

Branko Zrno rekao je da u vezi s Izvješćem postoje dva rješenja, i to: usvojiti Izvješće ili 

bez ikakvih posljedica ovo pitanje konačno skinuti s dnevnoga reda i izvan daljnje procedure, 

s obzirom na to da ono nikoga ne obvezuje.  

Selim Bešlagić ocijenio je tekst Deklaracije posve prihvatljivim, no kako ona smeta 

kolegama iz srpskoga naroda a ne traži se njezina daljnja ratifikacija, predlaže okončanje 

procedure po ovome Izvješću. 



 

Šefik Džaferović predložio je Povjerenstvu da, bez upuštanja u daljnju elaboraciju, Izvješće 

stavi ad acta. Pojasnio je da su članovi Kolegija Zajedničkog povjerenstva početkom prošle 

godine bili na sličnoj konferenciji, takoĎer u Tirani, i tom prigodom nisu potpisali predloženu 

deklaraciju jer Kosovo bilo jedna od zemalja sudionica. U toj je deklaraciji izmeĎu ostaloga 

stajalo da se zemlje sudionice ohrabruju u priznavanju Kosova. On je ukazao ostaloj dvojici 

kolega na tu rečenicu, te izaslanstvo PSBiH tada nije potpisalo deklaraciju jer nije bilo 

konsenzusa. Ipak, deklaraciju koju je potpisao Adem Huskić ocijenio je drukčijom, jer u njoj 

nema ničeg neprihvatljivog.  

Slobodan Šaraba istaknuo je da će usvojiti Izvješće samo ako se Adem Huskić odrekne 

onoga što je potpisao. Nije bio suglasan s diskusijom g. Džaferovića, ocjenjujućići spornim 

svaki pasus potpisane deklaracije u kojem se spominju izaslanstva država sudionica, meĎu 

kojima je bilo i Kosovo, a koje BiH nije priznala. 

Drago Kalabić rekao je kako se ovdje radi o Izvješću o kojem se mora glasovati, 

postavljajući pitanje tko je bio ovlašten za potpisivanje ovakvoga dokumenta, jer smatra da je 

ovaj dokument neovlašteno potpisan. Sva izaslanstva koja putuju izvan BiH zakazuju 

sastanke u Ministarstvu vanjskih poslova, kako bi od ove institucije, koja je zadužena za 

vanjsku politiku BiH, dobile smjernice o tome kakve stavove trebaju zauzimati po odreĎenim 

pitanjima.  

Adem Huskić podsjetio je da je on pokraj svoga potpisa stavio zvjezdicu, gdje je u fusnoti 

naveo da njegov potpis ničim ne prejudicira budući status Kosova kao neovisne države. 

TakoĎer je rekao kako su svi znali za sadržaj Deklaracije prije održavanja konferencije, te da 

se stoga postavlja pitanje zašto je ovo izaslanstvo uopće poslano u Tiranu. Pojasnio je da je 

Ivo Miro Jović takoĎer bio za potpisivanje Deklaracije, dok Mirko Okolić nije, te da je bh. 

izaslanstvo tražilo brisanje imena zemalja sudionica u preambuli. Organizator je udovoljio 

Bosni i Hercegovini, nakon čega je on i potpisao Deklaraciju, ne ocjenjujući je uopće 

spornom. Njegov je zaključak da se Izvješće zlorabi u predizborne svrhe.  

Ivo Miro Jović ocjenio je da je načunjena velika greška u smislu da je izaslanstvo PSBiH 

poslano na konferenciju na koju je pozvano i Kosovo. Tom prigodom došlo je do 

potpisivanja Deklaracije, koja predstavlja želju Parlamenta Republike Albanije da sudionici  

konferencije usvoje dokument koji će opravdati njezino održavanje. 

 

Po okončanju rasprave predsjedatelj Povjerenstva stavio je na glasovanje predmetno izvješće. 

S jednim glasom „za“, četiri glasa „protiv“ i tri glasa „suzdržan“, Povjerenstvo nije usvojilo 

Izvješće o sudjelovanju na regionalnoj konferenciji o temi „Jačanje sigurnosne suradnje za 

što skorije pristupanje zemalja jugoistočne Europe Europskoj uniji. 

 

Po okončanom glasovanju Drago Kalabić istaknuo je da SNSD ubuduće neće dati suglasnost 

niti za jedno putovanje na konferencije izvan BiH ukoliko u vezi s nastupom na toj 

konferenciji nema već ranije usuglašenog stava i konsenzusa. Konkretno, i u ovom se slučaju 

ne bi ništa loše dogodilo da BiH nije potpisala deklaraciju. Njemu osobno ne smeta potpis 

Adema Huskića već činjenica da se tri člana izaslanstva nisu mogla usuglasiti oko 

jedinstvenog nastupa na konferenciji. Zaključio je da ovakva izaslanstva PSBiH više ne mogu 

sudjelovati na sličnim skupovima bez prethodnog stava Ministarstva vanjskih poslova BiH o 

pitanjima koja se odnose na vanjsku politiku BiH.  



 

Šefik Džaferović rekao je da ova konferencija predstavlja veliko iskustvo svim izaslanstvima 

PSBiH i treba biti pouka za svaki budući sličan nastup. 

 

b) Informacija o održanoj Drugoj konferenciji o temi „Aktualno stanje 

sigurnosti u BiH“, 17. i 18. 12. 2009., Banja Luka 

 

Branko Zrno istaknuo je da je ova konferencija bila iznimno dobra, uz konstataciju da je 

posjećenost stručnjaka bila izvrsna. Podsjetio je da je konferenciji nazočio veoma mali broj 

članova Zajedničkog povjerenstva za obranu i sigurnost BiH. Upoznao je članove 

Povjerenstva da su zaključci, koji čine sastavni dio ove Informacije, proslijeĎeni sudionicima 

konferencije, na koje oni u odreĎenom roku nisu dali bilo kakve sugestije za eventualnim 

ispravkama, čime su ih prihvatili. U vezi s tim, zamolio je članove Povjerenstva da prime k 

znanju Informaciju jer na taj način podržavaju i zaključke koji su u njoj navedeni. 

 

Zajedničko povjerenstvo primilo je k znanju Informaciju o održanoj Drugoj konferenciji o 

temi „Aktualno stanje sigurnosti u BiH“, Banja Luka, 17. i 18. 12. 2009.  

 

c) Poziv za sudjelovanje jednog predstavnika Zajedničkog povjerenstva u „Mil 

to Mil“ BiH-10130 Programu veterana (FAM), 16. – 22. 5. 2010., Washington 

 

Dragica Hinić podsjetila je na odgodu razmatranja poziva za ovu sjednicu radi dobivanja 

dodatnih informacija o tomu kome je poziv upućen - članovima Povjerenstva ili nekom iz 

Ureda tajnika Povjerenstva. Ona je u meĎuvremenu obavila konzultacije s Uredom za 

obrambenu suradnju Europske komande SAD-a (ODC), a organizatori su istaknuli 

da ne žele prejudicirati na koga se poziv točno odnosi. Uredu tajnika Povjerenstva dostavljen 

novi dopis s izmijenjenim terminom, jer je navedeno da će program, umjesto od 7. do 13. 3. 

2010., biti održan u razdoblju od 16 do 22. 5. 2010. 

Šefik Džaferović rekao je kako je najbolje rješenje da u ovome programu sudjeluje netko iz 

Ureda tajnika Povjerenstva, jer se ovdje radi o kontinuitetu sudjelovanja. 

Branko Zrno suglasio se s konstatacijom g. Džaferovića i predložio da u ovom programu 

sudjeluje Jovica Katić, stručni suradnik u Povjerenstvu, što je jednoglasno prihvaćeno. 

 

 

d) Poziv za sudjelovanje u radu seminara o sigurnosnoj politici, 16. i 17. 3. 2010., 

Sarajevo 

 

Zajedničko povjerenstvo odlučilo je da u radu seminara o sigurnosnoj politici, koji će biti 

održan 16. i 17. 3. 2010. u Sarajevu, sudjeluje Branko Zrno, predsjedatelj Zajedničkog 

povjerenstva za obranu i sigurnost BiH. 

 

 

 

 



 

e) Poziv za sudjelovanje na STARLINK-u, tečaju o reformi sigurnosnog sustava, 

RACVIAC - Zagreb, 22.-25. 3. 2010. 

 

Zajedničko povjerenstvo jednoglasno je predložilo kolegijima domova PSBiH da na 

STARLINK, tečaj o reformi sigurnosnog sustava, koji će biti održan od 22. do 25. 3. 2010 u 

Zagrebu, sudjeluje Branko Zrno. 

 

f) Poziv Misije OESS-a za bilateralni posjet članova Zajedničkog povjerenstva 

institucijama vlasti Republike Rumunjske 

 

Jasna Dragičević iz Misije OESS-a u BiH upoznala je članove Povjerenstva o terminu 

planiranog posjeta - radni tjedan izmeĎu 12. i 16. 4. 2010. Zamolila je članove Povjerenstva 

da imenuju izaslanstvo, u kojem bi bilo šest članova Povjerenstva i dva predstavnika Ureda 

tajnika Povjerenstva. 

 

Potom su članovi Zajedničkog povjerenstva odlučili predložiti kolegijima domova PSBiH  da 

u posjet putuju: Branko Zrno, Šefik Džaferović, Slobodan Šaraba, Adem Huskić, Drago 

Kalabić i Vinko Zorić. 

 

           

ZAPISNIK SASTAVILA                 PREDSJEDATELJ POVJERENSTVA 

        Dragica Hinić                                                                          Branko Zrno 

                                                                                                      

 

 


